
Ajuntament de Castelló

Acta de la Junta Municipal del Districte Est

Nº d’Acta: 22

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 31. octubre. 2017

Hora inici/fi: 20:00 / 21:28

Lloc: Av. Germans Bou, 27 baix

Membres assistents:

ALICIA BRANCAL MAS
MARIA CARMEN RIBERA SORIANO
VICENT GRAU REIG
FERNANDO SOS GARCÍA
VICTORIA GARCÍA LÓPEZ
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
VICKY AMORES HEREDIA
ESTEBAN ADELL BOIX
NURIA SOLSONA SORRIBES

Membres absents: 

BEGOÑA CARRASCO GARCÍA
ISABEL RÍOS GARCÍA
MANUEL RODA FERNÁNDEZ
VICENTE BLÁZQUEZ GONZÁLEZ

Presidenta (Compromís)
Vicepresidenta – Regidora (PSPV)
Veí (Alcaldia)
Veí (Ciutadans) 
A VV Gumbau
A VV Rafalafena dels Tarongers 
A VV Dr. Marañón i Adjacents
A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez 
AMPA CP Lluis Revest 

Regidora (P.Popular)
Veïna (Alcaldia). (*)
Veí (Compromís) (*)
A VV Rafalafena (*)

(*) Excusa la seua absència.

Secretari:

JORGE AHÍS GAVALDÁ

Per la senyora Presidenta s’obri la sessió amb els assumptes que figuren en l’orde
del dia: 

1r.- Aprovació de l’Acta de la sessió anterior, 26. sep. 2017.

S’aprova per unanimitat dels membres assistents.



2n.- Informe de la Presidenta.

La senyora presidenta informa en primer lloc de la creació de la plataforma “Xarxa
Oberta”.  Esta  plataforma  ha  sigut  creada  perquè  tots  els  ciutadans  de  Castelló,  de
qualsevol edat i origen, puguen participar activament en el disseny i definició dels usos dels
espais públics en el seu barri. Al novembre, el 4 i el 18, hauran dos tallers oberts entre les
11:00 i els 14:00 en el Patronat d’Esports, en el carrer Columbretes, 22.

S’està treballant en la posada en marxa d’un projecte d’Art Urbà Jove. Des de fa
diverses dècades l’art urbà, i sobretot el grafiti, s’ha convertit en part de la realitat  de les
nostres ciutats com a forma artística d’expressió. Amb la finalitat de promocionar, gestionar
i controlar  des de l’Ajuntament esta forma d’expressió artística s’està elaborant una base
de dades d’espais (murs/parets) per a grafiti. S’invita  a les distintes associacions perquè
proposen llocs on és podria realitzar este tipus d’art.

S’està  duent  a  terme  uns  tallers  dirigits  a  les Associacions  de  la  ciutat  i
comprendrà els mesos d’octubre, novembre i desembre, amb temes tan interessants com a
“Obligacions  documentals  i  procedimentals  de  les associacions”,  “Introducció  a  la
perspectiva de gènere per  a les associacions de la ciutat”, “Compliment amb la Llei de
Protecció de Dades”, etc. La inscripció a estos tallers és realitza online: www.castello.es >
Participació Ciutadana > Formacions.

També s’està estudiant per la Corporació l’ús que és podria donar al solar que hi
ha davant de la Ciutat de la Justícia.

La senyora presidenta comenta, en segon lloc, alguns dels assumptes plantejats
en la  passada  Junta  de  data  26/09/17,  i que  s’han  anat  contestant  pels  diferents
departaments municipals:

A la Sra. Rodríguez – contesta els Servicis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Que en el carrer Moncofa, les voreres estan molt brutes de xiclets i caques de gossos. Se sol·licita
es netege amb aigua a pressió almenys cada quinze dies.

R./ La freqüència actual establida per al fregat de voreres és d’1 vegada cada 4 setmanes segons
el plec i contracte vigent, no obstant això, s’ha sol·licitat una neteja intensiva de paviment de forma
puntual.

Al Sr. Roda – contesta els Servicis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Se  sol·licita  que  col·loquen  més  passos  de  vianants  en  el  carrer  Illots per  exemple  en
l’encreuament amb carrer Federico Alicart Garcés o carrer Gonzalo Puerto Mezquita.

R./ L’avinguda Columbretes resulta ser un vial recentment remodelat els carrils de circulació per a
complir  el Pla de Mobilitat Urbana dins del programa d’actuacions al Pla de Circulació i  Xarxa
Viària denominat Ronda Barris de la ciutat. Es tracta d’una execució imprescindible per a alliberar
les intensitats de trànsit que suporta actualment la Ronda Centre.  Per tant, considerant que no es
tracta d’uns carrers amb itinerari de vianants de continuïtat, ja que no creuen el carrer Columbretes
i  que actualment disposen de passos de vianants pròxims a cada encreuament  amb el  carrer
Federico Alicart i Garcés (65 metres carrer José Barberà i Ceprià i 100 metres carrer d’Adoberies
amb semàfor)  i  amb el  carrer Gonzalo  Puerto i  Mezquita (80 metres carrer  Francesc Esteve i
Gàlvez amb semàfor i 125 metres carrer Rafalafena també amb semàfor). Pel que en un principi
no es considera.

-En l’Av.  Benicàssim encreuament amb carrer Doctor Vicente Altava hi ha un pal de llum amb
quatre focus rodejat de palmeres. S’hauria de revisar, ja que sobre haver-hi quatre focus de llum la
vorera està molt poc il·luminada al fer ombra les palmeres.

R./  Es valorarà  la  possibilitat  de  modificar  este  punt  de  llum,  no  obstant  la  vorera  es  troba
il·luminada per fanals instal·lats a baixa altura.

-Ocorre  el  mateix  en la  plaça Herrero  Tejedor,  al  costat  de la  biblioteca Rafalafena.  Un fanal
enllumena la copa dels arbres i en la vorera no hi ha llum. Caldria plantejar-se col·locar uns pals de
llum més baixos que enllumenen la vorera.
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R./ Es valorarà instal·lar un fanal de baixa altura si la situació de la copa dels arbres ho permet.

-En  la  zona  del  McDonald,  Burguer  King,  Lidl,...  de  l’Av.  del  Mar,  tots  eixos  carrers  de  la
contornada els caps de setmana apareixen plenes de bosses, restes de menjar, llandes, etc. que
deixen els clients d’eixos establiments de menjar ràpida. Se sol·licita que col·loquen més papereres
i contenidors per eixa zona perquè puguen depositar allí el fem.

R./ Passada visita d’inspecció , la dotació actual de contenidors i papereres són suficients. Per ser
zona d’oci nocturn esta inclosa en el servici de neteja que es realitza els diumenges.

-En l’Av. del Mar , 45 hi ha un semàfor amb polsador per a vianants. Quan polses per a poder
creuar, no s’encén  “espere verd”, el que porta a confusió de si funciona o no. Se sol·licita es revise
perquè funcione correctament.

R./ Vist que al seu dia el semàfor va passar a temps fixos per a millorar el sincronisme , hem
eliminat els polsadors.

-En el carrer Prim encreuament amb carrer Almagro, hi ha dos contenidors de fem que fan molta
olor. Se sol·licita que es netegen amb aigua i sabó.

R./ Passada sol·licitud a l’empresa encarregada del servici.

-En l’Av. Germans Bou, 200, davant del comerç Pintures Galindo hi ha tres contenidors de fem i
quasi sempre estan plens de caixes de cartó. Se Sol·licita que s’incorpore un contenidor més de
paper-cartó per a facilitar el reciclatge.

R./ Es va a atendre la sol·licitud en quant es tinga disponibilitat de contenidors.

-En el  passatge Cronista Revest, entre el carrer Prim i  Av.  Germans Bou, sempre fa una olor
insuportable de rovells, merda i fem. Se sol·licita que es netege amb aigua a pressió i sabó, amb
una freqüència, almenys, de cada quinze dies, ja que es tracta d’un pas amb molta afluència de
gent.

R./ La freqüència actual establida per al fregat de voreres és d’1 vegada cada 4 setmanes segons
el plec i contracte vigent, no obstant això, s’ha sol·licitat una neteja intensiva de paviment de forma
puntual.

A la Sra. Solsona – contesta els Servicis Urbans, Infraestructures i Sostenibilitat

-Se sol·licita que es canvie d’ubicació el contenidor de fem situat en el cantó del carrer Miguel
Servet i Taxida i es col·loque algun element dissuasori que impedisca l’estacionament de vehicles
abans del  pas de vianants.  Resulta  que és  un carrer  que  fa corba  i  és impossible  veure els
vianants amb suficient antelació.

R./ Es canviarà de posició el contenidor però en el mateix lloc (es posa de costat), per a millorar la
visibilitat del pas de vianants sense haver de reubicar el contenidor.

3r.- Precs i preguntes

Intervé Victòria García López. La senyora García comenta el següent:

Caldria regular les fases dels semàfors de l’encreuament Av. Germans Bou, Pablo
Iglesias i Clara Campoamor, ja que els vianants tenen molt poc de temps per a creuar.

Els semàfors amb polsador en el carrer Pablo  Iglesias, tarden molt de temps a
posar-se en verd per als vianants, sobretot el que fa cantó amb el carrer Bisbe Salinas.

En l’Av del Mar, junt amb la rotonda del colom, el semàfor per a vianants no dóna
temps a creuar tota l’avinguda, s’han de quedar en la part central.



En el carrer de la plaça Cardenal Tarancón, entre carrer Ulloa i Pablo  Iglesias,
arribant a esta última, no hi ha senyalització horitzontal (pas de vianants) per a creuar. Si
que hi ha un rebaix en la vorera que els cotxes utilitzen per a estacionar

En la plaça Miguel Bellido, el tancament de la pista de bàsquet està deteriorada
amb ferros solts i tallats. Una de les plaques està en el sòl. En les zones de les canastres
el perill per als xiquets és elevat. Se sol·licita que s’inspeccione eixa zona i es reparen els
desperfectes.

En la plaça Miguel Bellido, en l’espai de terra dins de la  pista de bàsquet hi ha
caques de gossos i en general està bruta. Se sol·licita que es netege amb més assiduïtat.

En la plaça Cardenal Tarancón no es neteja el pipí-ca, que per cert no complix
amb la normativa de sanitat. No té ciment. Se sol·licita que s’adeqüe a la normativa vigent.

En el carrer Clara Campoamor en la parada de bus, està anunciat el número 9 i
eixa Linia no té parada en el dit lloc, creant confusió. Que es rectifique el pal informatiu.

En el carrer Músic Perfecte Artola cantó Bisbe Salinas,  els arbres no creixen i
s’arranquen  sense reposar  posteriorment.  En  eixe  mateix  carrer  prop de l’Av  del  Mar,
directament s’ha tallat un arbre per la mitat. Se sol·licita reposar els arbres que es lleven.

En la plaça Cardenal Tarancón no es poden els arbres i al no tindre prou terra en
la base amb el vent es doblen i cauen. Ja han caigut tres i no s’han reposat.

El pub de l’Av del Mar, enfront del número 34, es genera molt soroll i els veïns
s’estan queixant.

Contínua  el  soroll  i  la  brutícia  que  es  genera  en  la  zona  del  pub  Wallabys.
Comença el dimecres nit fins al dissabte. Encara que hi ha un servici de neteja en eixa
zona, els carrers adjacents es queden sense netejar sobretot vòmits, pixarrades, etc. 

En la plaça Cardenal Tarancón es reunixen jóvens per a fer botelló.  Els veïns
criden a la Policia Local però es queixen perquè no sempre acudixen.

Intervé  Vicent Grau Reig. El senyor Grau proposa com a suggeriment el poder
realitzar  en estes Juntes  l’estudi  de temes més concrets,  com per  exemple  el  PGOU,
convertir  el  camí  Caminás en  una  Via  Verda,  etc.,  en  el  que  seria  interessant  rebre
informació de primera mà del Regidor Delegat o Tècnics Municipals.

Finalment el senyor Grau pregunta quins criteris se seguixen per a l’obertura dels
patis dels col·legis.

Intervé Vicky Amores Heredia. La senyora Amores comenta el següent:

Els veïns estan contents amb el canvi d’ubicació dels contenidors de la plaça Na
Violant.

La poda en el carrer Ximénez, insistix en el fet que no s’ha fet.

Insistix en la neteja del Passeig de Lidón. S’adjunta foto.

Pregunta si és certa la notícia publicada en la premsa estos dies de si es van a
retolar el carrer només en valencià. La senyora presidenta comenta respecte d’això que no.

Se sol·licita l’arreglament urgent del carrer Moncada: voreres i asfalt. En que data
es podrien dur a terme els dits arreglaments.

En la plaça Dr. Marañón, prop de l’estàtua de la lletera, en el parc infantil, hi ha un
joc que hauria de canviar-se atés que es troba en molt mal estat.

En el carrer Guitarrista Fortea, els veïns demanen uns bancs. S’adjunta foto.
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Intervé Esteban Adell Boix. En primer lloc el senyor Adell pregunta pel tema de la
piscina  bruta  de  les  instal·lacions  esportives  de  la  Diputació.  Este  tema  genera  unes
molèsties  a  tots  els  veïns  i  col·lectius  que  utilitzaven  estes  instal·lacions.  La  senyora
presidenta comenta respecte d’això que se’ls va notificar per mitjà de correu i també de
paraula al senyor Diputat d’Esports Provincial. Pareix que la Diputació no pot accedir a les
dites instal·lacions sense una orde judicial ja que encara estan en litigi amb l’empresa que
ho gestionava. 

S’insistix  novament  en  la  col·locació  de  jocs  infantils  en  la  part  del  bulevard
Vicente Blasco Ibáñez que dóna a l’Auditori.

El senyor Adell, amb relació al comentari de la senyora presidenta al principi de la
sessió en què deia que s’està estudiant l’ús que es podria donar al solar que hi ha davant
de  la  Ciutat  de  la  Justícia,  comenta  que  la  seua  Associació  ja  va  proposar  que  l’ús
dotacional de la dita  zona incloguera instal·lacions  que repercutiren favorablement  i  de
forma clara  per  als  veïns  d’eixa  zona:  instal·lacions esportives  a  l’aire  lliure  fomentant
l’activitat física i social; zones de jocs per a xiquets; zona d’equips de gimnàstica a l’aire
lliure; zona de recreació de gossos. Tot això en un entorn de vegetació i arbreda contribuint
a construir una Ciutat més saludable per als seus veïns.

Intervé Nuria Solsona Sorribes. La senyora Solsona comenta diversos temes:

Insistix en la presència Policial o AMU a les hores d’entrada/eixida dels Col·legis
Lluis Revest i Sanchis Iago, per a organitzar un poc si és possible, el caos circulatori que
es produïx en eixos moments.

Que hauria de revisar-se la zona de jocs infantils de la plaça Herrero Tejedor , ja
que el passat cap de setmana, va passar per allí una “Gincana” podent haver ocasionat
algun desperfecte, precisament a causa del gran nombre de participants, adults i xicotets
que van córrer i van botar en eixa zona. Este esdeveniment no va ser organitzat per la
Corporació.

I no havent-hi més assumptes que tractar s’alça la sessió, sent les vint-i-una hores
i vint-i-huit minuts, estenent-se d’ella la present acta firmada per la Presidenta i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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